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HOGYAN JUTHATUNK A KENETHEZ? 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2019. június 30. 

 

Nagyon erős szabadító kenet van jelen. Az Úr szabadokká akar tenni benneteket ma. A 

mai üzenet kapcsolódik a múlt vasárnapihoz, mert nagyon-nagyon fontos, hogy megértést 

kapjunk a kenetről. Hiszen a kenetnek a megértése, a kenet munkája kulcsfontosságú a 

növekedésünkben, a sikereinkben. Ennek a mai tanításnak azt a címet adtam, hogy Hogyan 

juthatunk a kenethez?  Nagyon érdekes a Krisztus Teste. Felosztható több részre. Vannak a 

karizmatikus, a teljesen szélsőséges karizmatikus keresztények. A karizma mit jelent? Aján-

dékot, ők a szellemi ajándékokkal bíró keresztények. Vannak olyan keresztény testvéreink, 

akik a kenetet nem annyira, illetve az ajándékokat nem nagyon részesítik előnyben.  Bizony-

bizony valahol meg kell találni a középutat, az arany középutat. Tudjuk, hogy a szolgálat nem 

az ajándékokon áll, hanem a Kősziklán, és a Kőszikla a Jézus. Kőszikla az Isten Igéje. De 

maga a testté lett Ige, a testté lett Isten sem tudott a kenet nélkül szolgálni itt a földön. Meg 

kell érteni mindazoknak, akik esetleg gúnyolódnak, vagy élcelődnek a kenet kapcsán, hogy 

van felkent pásztor, van felkent szolgáló. Vannak, akik ezt nem hiszik. Vannak felkent apos-

tolok, vannak felkent hívők, vannak még a kenetnek is mértékei. Sokan azon is gúnyolódnak, 

hogy jönnek a hívők a kenetmérővel. Nyilván nem tudjuk lemérni a kenetet centiméterben, 

nincs erre egy egység, amivel le tudjuk mérni, de én azért nem viccelődnék ezzel, mert mi a 

kenet? A Szent Szellem. Ő a kenet. Ő Isten. Ő ugyanúgy Isten, mint az Atya Isten, mint a Fiú 

Isten, és a Szent Szellem Isten. Valójában Ő a kenet. Jézus Krisztus a felkent. Názáreti Jézus 

volt, de miután felkenetett, így olvassuk az Apostolok cselekedeteiben: 

Apostolok cselekedetei 10,38. 

38. A názáreti Jézust, mint kené fel Őt az Isten Szent Szellemmel és erővel, aki 

széjjeljárt jót tévén és meggyógyítván mindeneket, kik az ördög elnyomása alatt voltak; 

kik az ördög elnyomása alatt voltak; mert az Isten volt Ővele.  

Mint kente fel Isten a názáreti Jézust Szent Szellemmel, erővel és hatalommal, aki 

szertejárt jót téve. Meggyógyított mindenkit, akik az ördög elnyomása alatt voltak, mert az 

Isten volt Ővele. Maga Jézus sem szolgált a kenet nélkül. Maga Jézus sem tudta volna 

betölteni a küldetését a kenet nélkül. Ezért fontos, hogy megértést kapjunk a kenetről. Valami 

eszembe jutott. 20-25 évvel ezelőtt, amikor elkezdte itt Jim Sanders alapító pásztorunk 

prédikálni a kegyelmet, akkor keresztények tömegei botránkoztak meg a kegyelem üzenetén. 

Hálát adunk Istennek, hogy ez a mai napra már megváltozott, hiszen sok-sok keresztény most 

már hirdeti az országban a kegyelem és a békesség Evangéliumát. Mert a kegyelem 

Evangéliuma tudja szabaddá tenni az embereket. Kegyelem konferenciákat is tartanak, és 

ezért hálát adunk Istennek. De a szellemi ajándékokat, ha kidobod a gyülekezetből, akkor 

megáll a gyülekezet növekedése, megáll a fejlődés, és az Úr Jézus Krisztus maga is a Szellem 

ajándékaival szolgált. Szolgálatának prédikált, tanított, és a csodáinak a döntő többsége az 

volt, hogy betegekért imádkozott. Látjuk a Bibliában.  

Ma sokan mondják, hogy nem fontos, hogy imádkozzunk a betegekért. Nem fontos az, 

hogy nyelveken szóljunk, nem fontos a prófécia, nem fontosak a szellemi ajándékok. Egy 

dolgot meg kell érteni. A kenet nélkül nem tudsz te sem növekedni, mint hívő, és mint 

egyház, mint gyülekezet, vagy szolgálat, vagy szolgáló sem tudsz a kenet nélkül növekedni. 

Ez egy kardinális kérdés. Mondják azt, hogy nincsen, csak egyetlen felkent, a Jézus Krisztus. 

Egy nagyon híres bibliatudóst kérdeztek meg, hogy mitől vagy te keresztény? Attól, hogy hit 

által Krisztusba kerültem, és így az Ő felkenetésének a részese vagyok. Ha a Krisztus felkent, 

ha a fej felkent, akkor a testnek is felkentnek kell lennie. Hadd hozzak rá egy Igét is. 

Eltölthetnénk ezzel egy egész alkalmat, most a Zsidókhoz írt levélben nézzük meg az Igét: 

Zsidó 3,14.  
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14. Mert részestársai lettünk Krisztusnak, ha ugyan az elkezdett bizodalmat mind-

végig erősen megtartjuk. 

Részestársai lettünk a Krisztusnak. A felkent Jézus Krisztusnak. Nyilván egy olyan felkent 

van, aki megváltott, megszabadított, megmentett bennünket, és az életét adta értünk. Aki a 

keresztre ment értünk. De ha olvassátok az Ószövetséget, ott is olvasunk felkentekről. A 

Biblia egyértelműen Sault, az első királyt felkentnek nevezi. Dávidot az Úr felkentjének 

nevezi a Biblia. Aztán felkenték a főpapot is, Áront, olvassuk Mózes 2. könyvében. Nemcsak 

Áront kenték föl pappá, ő lett a főpap, hanem a fiait is felkenték pappá. De oda is lapozunk a 

Bibliában, hogy megnézzük az Igéből: 

2Mózes 40,12–13. 

12. Azután állítsd Áront és az ő fiait a gyülekezet sátorának nyílásához, és mosd meg 

őket vízzel.  

13. És öltöztesd fel Áront a szent ruhákba, és kend fel őt; így szenteld fel, és legyen 

papom. 

A kenet nélkül nem lehetsz Isten szolgálója, a kenet nélkül nem lehetsz Isten papja. Nem 

lehet kenet nélkül betölteni Isten elhívását. Ha nincs egy felkent szolgáló, egy felkent 

szolgálat, vagy felkent szolgálatok nincsenek az egyházban, és felkent hívők, ott nem tudsz 

növekedni. Ott nincs növekedés. Mert Isten öntöz meg bennünket az Ő kenetével, és utána 

mondja, hogy kenje fel az ő fiait is, hogy ők is legyenek Istennek a papjai.  

A másik: Isten jelenléte. Az Újszövetségben is vannak Istennek felkentjei. Igaz? Tehát 

Jézus apostol volta. Igen. Jézus próféta volt? Igen. Jézus betöltötte mind az ötszörös 

szolgálatot? Igen. Ő evangélista volt? Ő tanító volt? Ő pásztor volt? Igen. Akkor ki hív el ma 

szolgálatra embereket? Igenis hogy felkeni őket a szolgálatra! Igenis, hogy a gyülekezetben 

felkent pásztorok, felkent tanítók, felkent evangélisták, felkent próféták és felkent 

apostoloknak kell szolgálniuk.  

Szintén évekkel ezelőtt történt, ha még nem találkoztál ilyennel, akkor lehet, hogy nem 

érted, miről beszélek. Felvidéken kezdtünk el evangelizálni, még a szolgálatom legelső 

éveiben. A rendszerváltás után bizony hirtelen ott a Felvidéken mindenki vallásos lett. 

Mindenki valamelyik történelmi egyház tagja lett, és ha be akartál menni egy faluba, hogy 

hirdesd az Evangéliumot, akkor beszélni kellett a polgármesterrel, hogy kiadják a Művelődési 

házat. A polgármester első dolga volt, hogy elküldött a helyi lelkészhez, vagy a helyi paphoz, 

vagy amilyen felekezet ott volt. Egyeztetni kellett vele, és volt, ahova be tudtunk menni, volt, 

ahova nem tudtunk bemenni. Egy nagyon érdekes beszélgetésem volt, azt hiszem a Jenő 

barátommal voltunk ketten, leragadtunk a székhez. Nem akarom megnevezni, melyik egyház, 

és hol volt, mert nem ez a jellemző hála Istennek az egyházakra, de találkoztam ilyennel. 

Tegezett minket. Azt mondta, hogy engem nem érdekel ez az egész. Én igazán sose akartam 

pap lenni, sose akartam lelkész lenni, de apám elküldött engem egy lelkésziskolába. Úgy 

emlékszem, mezőgazdász akart lenni, vagy erdőgazdasággal akart foglalkozni. Engem az 

egész egyáltalán nem érdekel. Azt mondta, csináljatok, amit akartok! Ha ezt nem a saját 

fülemmel hallom, és ha valaki úgy mesélni nekem, én nem hiszem el. Oda leragadtunk a 

székbe, és ott ültünk. Ezért nem az tesz valakit felkentté, hogy kap egy diplomát valahol, vagy 

ad magának egy titulust, hanem ez Isten elhívása. Ha Isten elhív valakit valamire, akár téged, 

akár bárkit, akkor fölkeni, odaadja a kenetét, mert a kenet által tudjuk elvégezni és bevégezni 

az Ő munkáját.  

Múlt héten is fölolvastuk, hogy aki minket felken, az Isten az. Felkent pásztor van, felkent 

apostol, felkent evangélista, és vannak olyan emberek, akik ezt a kenet nélkül, hústestből 

akarják elvégezni. Ott van a hidegség, a sírás-rívás, és a fogaknak a csikorgatása. Nem 

történik semmi a kenet nélkül. Semmi az égvilágon. Van-e a kenetnek mértéke? Igen, van. Ezt 

nem tudjuk lemérni. Nincs egy kenetmérő, de van Istennek a jelenléte. Van, amikor óriási 

erővel van jelen Isten. Van, hogy hideg minden, és kopog. Tudom, miről beszélek. Nagyon 
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sok, mondhatom nyugodtan, hogy több ezer evangelizáláson voltam az elmúlt húsz évben. 

Összeszámoltam, hihetetlen számok jönnek ki. Tudom azt, amikor kopog a terem, amikor 

üres. Amikor én ott vagyok, de az Úr valahogy nem akar jönni. Hol vagy, Uram? Mi van 

most? Mi történik? Egyszer csak megváltozik a légkör. Amikor le tudjuk hozni Isten 

jelenlétét, ott megváltozik a légkör. Van-e ilyen a Bibliában? Ez a kérdés. Igenis, akik egy 

kicsit is érzékenyek a Szent Szellem rezdülésére, akkor tudják érzékelni, hogy ott van-e Isten 

jelenléte, vagy nincs? Nem azt mondom, hogy mindenki tudja érzékelni. Én mikor először 

bejöttem a gyülekezetbe, én is hallottam, hogy hú, itt most mekkora a kenet! Én ültem ott, 

mint egy tuskó, és az égvilágon semmit nem éreztem. Ott volt pedig Istennek egy hatalmas 

jelenléte, mert gyógyultak meg sorra az emberek. Ahogy újjászülettem, ahogy megkeresztel-

kedtem Szent Szellemben, elkezdett bennem működni a „kenet mérő”. Abban a pillanatban 

kezdtem érzékelni Isten rezdüléseit. Ez megnyilvánult.  

Vannak összejövetelek, hogy az Isten ereje alatt elesnek az emberek. Mindenki. Az mitől 

van? Min múlik? Van, hogy ez megtörténik, van, hogy nem történik meg. Igenis, Istennek 

különböző jelenléte lehet egy helyen. De most magam elé szaladtam. Nézzük az Igét. Nézzük 

meg mi történt, mikor a szent sátrat fölszentelték.  

2Mózes 40,34–35. 

34. És a felhő befedezé a gyülekezet sátorát, és az Úrnak dicsősége betölté a hajlékot. 

35. És Mózes nem mehete be a gyülekezet sátorába, mert a felhő rajta nyugovék, és 

az Úrnak dicsősége tölté be a hajlékot.  

Mindig ez történt a gyülekezet sátorában? Nem mindig történt ez. De vannak esetek, 

amikor ez történt. Olyan jelenléte, olyan dicsősége volt ott az Úrnak. Ez Ószövetség, de Isten 

nem változott meg. Nincs egy ószövetségi Isten, nincs egy ószövetségi Szent Szellem, meg 

nincs egy ószövetségi Krisztus, hanem Isten mindörökké ugyanaz. Az újszövetség annyiban 

változik, hogy más a viszonyunk Istenhez. De ez nem a mai üzenetnek a témája. Tehát igenis, 

van Istennek különböző mértékű jelenléte. Amikor fölszentelték a salamoni Templomot, 

tudjuk, hogy százhúsz kürtölő pap volt ott azon a napon. Istennek olyan volt a jelenléte, ami 

betöltötte a templomot, hogy a papok nem tudtak megállni a lábukon. Sokan megdöbbennek, 

amikor imádkozunk valakiért, és Isten ereje alatt elesik. Volt olyan egyszer, amikor a 

szabadtéren imádkoztunk emberekért, mentőt hívtak, hogy itt rosszul vannak az emberek. 

Nyilván akik ezt nem tudják, nem látták és nem tapasztalták meg soha, nyilván nem 

kárhoztatjuk őket, mert honnan tudnák, amikor még soha nem találkoztak az élő Istennek az 

erejével. Soha nem találkoztak a kenettel. Sokan csak olvassák a betűt. De a szerzővel még 

sosem találkoztak. Én is ilyen keresztény voltam negyven évig. Ennek a könyvnek a szerzője 

a Szent Szellem, aki a Kenet. Nagyon nagy betűvel. Nézzük az Igét. Hogyan juthatunk a 

Kenethez? Ha egy felkenttel találkozol, akkor valójában Istennel kerülsz kapcsolatba. Nem a 

személy az Isten, hanem a benne lévő, vagy a rajta lévő, vagy a nála lévő Kenet. Nézzük meg, 

hogy hol található a kenet? Hol van a kenet lelőhelye? Úgy látszik, erről is tanítani kell, mert 

nagyon sokan nem tudják, hogy hogyan juthatnak a kenethez, és nagyon sokan nem tisztelik 

Isten embereit. Nem tisztelik Isten felkentjeit. Nem őt nem tisztelik, hanem a kenetet. A kenet 

maga Isten. Nézzük meg, hogy Isten hol helyezte el a kenetet? Első, a felkent embernél. Jézus 

szavai ezek: 

János 14,12–17. 

12. Bizony, bizony mondom néktek: Aki hisz énbennem, az is cselekszi majd azokat a 

cselekedeteket, amelyeket én cselekszem; és nagyobbakat is cselekszik azoknál; mert én 

az én Atyámhoz megyek. 

A 13,16 igeversekben olvasunk Jézus kijelentéseiről, amikor megígérte a Szent Szellemet.  

13. És akármit kértek majd az én nevemben, megcselekszem azt, hogy dicsőíttessék 

az Atya a Fiúban. 

14. Ha valamit kértek az én nevemben, én megcselekszem azt.  
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15. Ha engem szerettek, az én parancsolataimat megtartsátok.  

16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon 

mindörökké.  

De majd elküldöm magam helyett a Vigasztalót, ugyanazt a kenetet, ugyanazt a Szent 

Szellemet, aki rám szállt a Jordán folyónál, és a Szent Szellem rátok fog szállni.  

17. Az igazságnak ama Szellemét akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt, és 

nem ismeri Őt;mert nálatok lakik, és bennetek marad. 

Első dolog, amit tudunk, hogy a Szent Szellemet, a Kenetet, a világ nem fogadhatja be. 

Elmész a varázslóhoz, és valamilyen energiát tapasztalsz, az nem Isten Szellemének a kenete. 

Azok lehetnek okkult erők, lehet bármi, de az nem a Szent Szellem. Egy újjá nem született 

világi emberen nincs rajta a Szent Szellem kenete. Ne keverd össze. Van egy olyan mondás: 

ha nem tudod, mi a különbség a macska, meg az oroszlán között, akkor jobb, ha papagájt 

tartasz otthon. Dicsérjük az Urat! Tehát a világ be nem fogadhatja, mert nem látja Őt, és nem 

ismeri Őt, de ti ismeritek Őt. Kinek mondta? A tanítványainak mondta. A világ nem ismeri 

Őt. A Szent Szellem nem egy anyag, hanem egy személy. A Szent Szellem maga Isten. A 

kenet maga Isten. Azt mondja, hogy ti ismeritek Őt, mert hol lesz? Mert nálatok lakik. 

Nálatok lakik, és bennetek marad. Tehát hol helyezte el Isten a Szent Szellemet? Hol helyezte 

el a kenetet? Benned. Aki Krisztusban van, mert nálatok lakik, és bennetek marad. Akkor 

nézzük: a felkent emberen. Rajta az emberen. Ez pedig a Lukács evangéliumban nézzük. 

Jézus első prédikációjánál: 

Lukács 4,18. 

18. Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek 

az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, 

hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szaba-

don bocsássam a lesújtottakat. 

Mire kente fel a názáreti Jézust? Hogy a szegényeknek az Evangéliumot hirdesse. Kenet 

nélkül nem lehet hirdetni az Evangéliumot. Az csak betű. A betűből akkor lesz rhema, akkor 

lesz kijelentett tudás, akkor lesz erő az üzenetben, ha azon a Szent Szellem kenete ott van. Ha 

nincs ott, akkor az csak betű. A betű megöl, a Szellem pedig megelevenít. Azt, hogy az 

Evangéliumot hirdessed, első, hogy mi az Evangélium? Jó hír. Nagyon-nagyon jó hír. 

Annyira jó hír, hogy az szinte hihetetlen, hogy mennyire jó hír!  

Elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam. Mit tesz a kenet? Meggyógyítja a 

töredelmes szívűeket. A szív itt a pszichét jelenti, ép elme, ép gondolkodás, józan gondolko-

zás. Tehát itt szó van a lelki betegségekről, lelki problémákról, pszichés problémákról, elme-

beli támadásoktól. A kenet megtör minden igát. A töredelmes szívűek meggyógyulnak. Ki 

által? Mi által? A kenet által.  

Hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek. Olvastuk ezt is: Ahol az Úrnak Szelleme, ott a 

szabadság. Ahol nincs ott az Úrnak Szelleme, ott nincs ott a szabadság. Ott nincs szabadság. 

A kenet szabadít meg az igától, mert a kenet alatt törik össze az iga.  

A vakok szemeinek a megnyílását. Itt a fizikai vakságról is szó van, és a szellemi 

vakságról is. Hiszen Isten Szelleme fedi fel az Ige igazságát. Többen tettek már bizonyságot 

arról, hogy elkezdték olvasni a Bibliát, és nem értették. Miután újjászülettek, betöltekeztek 

Szent Szellemmel, egyszerűen a Szent Szellem megnyitotta az Ige ajtaját, és lehetett látni azt, 

amit eddig nem láttak. Olyan sokan voltunk így ezzel, hogy amikor megkérdeztem, nagyon 

sok kéz volt a magasban, akikkel mindez megtörtént.  

Hogy szabadon bocsássam a lesújtottakat. Mindezt a kenet végzi. Tehát Jézus, amikor 

fölkenetett, akkor ezért kapta a kenetet. Ezért van a kenet, és Isten ezért akar kenetet a 

gyülekezetben, ezért adta a hívőknek, mint ahogy olvassuk a Zsoltárokban: 

Zsoltárok 133,1–3. 

1. Ímé, mily jó, és mily gyönyörűséges, amikor együtt lakoznak az atyafiak egységben! 
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2. Olyan az, mint a drága olaj a fejen, amely aláfolyt a szakállon, Áron szakállán; 

amely lefolyt a köntöse prémjére; 

3. Mint a Hermon harmatja, amely leszáll Sion hegyeire. Mert oda parancsolt áldást 

az Úr és életet örökre!  

Erről szól a dolog? Ahol nincs ott a fejről lefolyt olaj, amely lefolyik a köntöse prémjére. 

Ki a Fej? Jézus. Ki a Test? Hol van a köntösünk prémje? Hát a testünkön, nem? Tehát ott is 

ott van, hogy felkentek vagyunk. Annyi helyen el van rejtve az Igében, hogyha meglátjuk, az 

nagyon csodálatos.  

Először beszéltünk a felkent emberről. A felkent emberen, és a felkent emberben.  

A múlt héten is megnéztük az Igét: 

1János 2,27.  

27. És az a kenet, amelyet ti kaptatok tőle, bennetek marad, és így nincs szükségetek 

arra, hogy valaki tanítson titeket, hanem amint az a kenet megtanít titeket mindenre, 

úgy igaz is az, és nem hazugság, és amiként megtanított titeket, úgy maradjatok Őbenne. 

Hol van a kenet? Benned van egy kis Szentek Szentje. Amikor újjászülettél, befogadtad 

Jézust. A te szellemed és Isten Szelleme összekeveredett. Ezt egy szolgáló úgy mutatta meg, 

hogy két pohárból összeöntötte a vizet. Nem tudod szétválasztani többet. Eggyé váltál.  

1Korinthus 6,17. 

17. Aki pedig az Úrral egyesül, egy szellem Ővele.   

Mert aki az Úrral egyesül, egy szellem Ővele. Hol van a kenet? Benned van a kenet. 

Minden hívőben, aki újjászületett. Hol lelhető fel akkor a kenet? Kenetet nem lehet 

elvonatkoztatni az embertől, mert Isten az emberbe helyezte el a kenetet. Bennetek marad, és 

így nincs szükségetek arra, hogy valaki tanítson titeket, hanem amint az a kenet megtanít 

titeket mindenre, úgy igaz, és az nem hazugság, amiként megtanított titeket, úgy maradjatok 

Őbenne. Tehát a kenet egy személy. A kenet tanít bennünket. A Szent Szellem tanít 

bennünket. Igen, nyugodtan szólhatsz a Szent Szellemhez, ha valamit nem tudsz, ha valamit 

nem értesz, ha valami problémád van. Jézus azt mondta, hogy én elmegyek, de hogy én 

elmegyek, az jobb lesz nektek, mert elküldöm nektek a Vigasztalót. Aki mindörökre veletek 

marad. Az igazság Szellemét, akit a világ be nem fogadhat. Miért? Mert a tanítványokkal ott 

volt Jézus. Ha kérdésük volt, ha problémájuk volt, akkor mi történt? Oda kellett menni 

Jézushoz, és tőle megkapták a választ. De Jézus küldött valakit, aki pontosan ugyanolyan lesz, 

mint én, sőt még jobb lesz, mert Ő mindig ott lesz nálatok. Nem kell elmennetek sehova, Őt 

mindig megkérdezhetitek. Ő soha nem elfoglalt, Ő soha nem mondja, hogy most nem érek rá, 

hagyj engem békén. Ő mindig ott lesz, és mindig velünk lesz, és velünk van. Ezért dicsőséget 

adunk az Úrnak.  

A kenet elválaszthatatlan az Isten által felkent személytől. Hogyan juthatunk a kenethez? 

Hogyan juthatunk gyógyuláshoz? Hogyan juthatunk a szabaduláshoz? Akár még a ruhájukon 

is. Most imádkoztunk a ruhák fölött. Isten különféle ajándékokat ad. Különféle karizmákat ad, 

különféle embereknek. Hogy Isten kinek milyen ajándékot ad, azt nem én döntöm el. Mi az 

ajándék? Az ajándékot kapom. Nem azért, mert megérdemeltem, nem azért, mert 

megérdemelted, nem azért, mert én jobb lennék, vagy különlegesebb lennék, hanem azért, 

mert Isten odaadta. Miért nekem, vagy miért neked? Vagy miért neki? Nem tudom. Kérdezd 

meg Istent! Ő adja az ajándékot. Mindenkinek személyre szabott ajándékot ad. Olyat, ami 

hozzád illik, és nem hozzám. Rajtad keresztül működhetnek olyan ajándékok, ami rajtam 

keresztül nem működik.  

Egyik vasárnap történt itt, azt hiszem, két héttel ezelőtt, hogy az Úr arra indított, hogy 

imádkozzunk nyelveken, meg szóljak nyelveken. Következő vasárnap odajött valaki, és 

mondta, hogy nem tudja, mi ez, ilyen még vele nem történt, de ő értette, ahogy nyelveken 

imádkoztam, és leírta a telefonjára. Tehát működik a Szellem ajándéka itt is. Amikor 

imádkozunk, szólunk nyelveken, és ha van egy kijelentésünk, akkor el kell kezdeni gyakorol-
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ni magunkat ebben. Vagy valaki próféciát kap. A prófécia miért van? Intésre, feddésre, 

buzdításra, hogy tökéletesebb legyen Isten embere. Ha ezeket az ajándékokat kihajítjuk, akkor 

elnémítjuk Istent. Akkor azt mondjuk Istennek, hogy most ne foglalkozz velünk, majd mi a mi 

saját erőnkből! Ez tiszteletlenség Isten felé, és megfosztjuk magunkat az ajándékoktól.  

De akár a ruhájukon keresztül is működött. Nézd meg Pétert! Van-e a felkenetésnek is 

mértéke? Ez is nagyon érdekes kérdés. Ez is gúnyolódás tárgyát képezi bizonyos körökben. 

Hogy ez így felkent, a másik úgy felkent. Nézd meg! Igenis nézd meg, hogy vannak Istennek 

olyan szolgálói, akik különleges kenetet kaptak. Nézd meg például Benny Hinn szolgálatát. 

Azért mondom, mert ismerjük ezt a szolgálatot nagyon régről. Nagyon-nagyon különleges 

elhívás. Egy nagyon különleges kenet. Semmi mást nem csinál, csak énekel, dicséri az Urat, 

és gyógyulnak az emberek. Ez egy különleges kenet.  

Nézzük meg Kathryn Kuhlmant. Hogy miért neki adta a kenetet, azt nem tudjuk. Egy 

nagyon-nagyon szegény lány volt. Egy pulykaólban nőtt föl Kathryn Kuhlman. A kenet 

felemelte őt. Ha megnézzük, hogy miért pont ilyen embereknek ad Isten kenetet? Nem a 

tökéleteseket, nem a teológiai professzorokat hívta el Jézus. Nem a legokosabb embert hívta 

el valamelyik teológiai főiskoláról. Az egyszerű halászokat választotta Jézus magának. Isten 

ma is ugyanígy működik. Ha nem olvastad Wigglesworth életét,  akkor ajánlom neked, olvasd 

el! Egy durva, tanulatlan ember volt. Írni-olvasni nem tudott. Most ezzel nem azt akarom 

mondani, hogy ez a minta. De ő egy ilyen ember volt. Nem szerette Jézust. Durván bánt a 

feleségével. A felesége lett hívő, ezért kizárta a lakásból. Kidobta, mert a gyülekezetbe ment. 

Egyik este nem engedte be. Egész éjszaka ott ült a küszöbön. Nem engedte be a saját 

feleségét. A felesége ott imádkozott. Reggel kinyitotta az ajtót, és a felesége annyit kérdezett, 

hogy drágám, mit készíthetek neked reggelire? Ez a kenet, ez megváltoztatta Wigglesworth 

szívét, és Isten hatalmas embere lett. Azt hiszem, tizenkilenc eset van, amikor halottat 

támasztott föl egy olyan ember, aki írni-olvasni nem tudott. Hibásan beszélt. Nem tudott 

rendesen prédikálni, kigúnyolták őt. De föltámadtak a halottak a szolgálatában! Ilyen csodák 

történtek az életében. Miért? Mert Isten akar megdicsőülni a kenetben, és nem embert akar 

felmagasztalni. Dicsérjük ezért az Urat, hogy ilyen edényekbe helyezi el az Ő kenetét. Ilyen 

embereket kent fel.  

Ha megnézzük Dávidot, ő tisztelte az Úr felkentjét. Tudjuk, hogy Izrael első királya Saul 

volt, Kis fia, aki kereste az apja szamarait, és közben Izrael népe királyt kért, és Sault fölkente 

királynak. Tudjuk nagyon jól, hogy Saul meg akart felelni az embereknek. Engedetlen lett 

Istennek, ezért megvetette őt Isten, és azt mondta, hogy azt a kenetet, amit ráraktam, 

elveszem, és odaadom annak, aki méltó rá! – és fölkente a fiatal, még szinte gyerek Dávidot. 

Fölkente királynak. Egy király, aki hatalmon van, és nincs ott a kenet rajta, az egy gyötrelmes 

élet. Ilyen volt Saul. Állandóan a gonosz szellem gyötörte, és ahogy Dávid énekelt neki és 

lanton játszott, akkor megszabadult Saul attól a gonosz nyomorgató szellemtől.  

Ahogy elveszett a kenet, elmúlt a sikere a királyságban. Üldözte Dávidot. Ki nem állhatta, 

gyűlölte, meg akarta ölni. De nézd meg Dávidot, hogy viszonyult Isten felkentjéhez? Isten 

megvetette Sault, de Dávid még mindig tisztelte a kenet miatt. Ő Istent tisztelte. Nézzük csak 

meg! Volt egy eset, amikor megölhette volna Sault, mert halálra kereste a király, és a dárdáját 

odadöfte mellé. A következőt mondta Dávid: Íme, a mai napon látták a te szemeid, hogy az 

Úr téged a kezembe adott a barlangban, és azt mondták, hogy öljelek meg téged, de én 

kedvezék néked, és azt mondám: nem emelem fel a kezemet az én uram ellen, mert az Úrnak 

felkentje ő. Halleluja! 

Ha rosszul bánsz a felkenttel, az nem lesz előnyödre. Nézzünk Igét a 89-es zsoltárban. Ez 

Dávid felkenetéséről szól, és nézzük meg, hogy mi az, amit végez a kenet? Miért fontos a 

kenet? Miért nincs a kenet nélkül növekedés?  

Zsoltár 89,19–24. 
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19. Akkor látomásban szóltál a Te kegyeltednek, és mondád: Segítséget adtam a 

vitéznek, felmagasztalom a népből választottat: 

A kenet felmagasztal téged. Dávidot a köznépből választotta. Egy egyszerű ember volt. 

Egy olyan fiatal fiú volt, akit az apja még számon sem tartott. Ugye, amikor ment a próféta, 

hogy királyt kenjen Izraelnek Saul helyett, akkor nem is nagyon tudtak róla. Voltak a bátyjai, 

akik jól néztek ki, délcegek voltak. Meglátta őket a próféta, gondolta, biztos ez az Úrnak a 

felkentje. Szólt az Úr: nem, nem. Már az összes fia ott volt, és kérdezte a próféta Isait, az apát, 

van-e még fiad? Ja, persze van még egy, ott kint őrzi a birkákat! Még talán nem is a házban 

lakott. Lehet, hogy kunyhóban lakott. Senki nem foglalkozott vele. Behívták, és mondta az 

Úr, hogy ő az. Isten nem a termetét nézi az illetőnek, hanem a szívét. Dávid hűséges volt azon 

a pár birkán. Ha jött az oroszlán, ha jött a medve, akkor ő megküzdött vele, és elzavarta, és 

megölte a medvét. Megölte az oroszlánt. Azt mondta Isten: ez az én választottam! Tehát 

felemel a köznépből. Azt mondja: 

20. Megtaláltam Dávidot, az én szolgámat; szent olajommal kentem fel őt, 

Mi történt, miután fölkente Dávidot?  

21. Akivel állandóan vele lesz az én kezem, sőt az én karom erősíti meg őt. 

Ha Isten felken téged, ott van Isten kenete, akkor állandóan veled van a keze. Lehet, hogy 

elhagy apád, anyád, gyereked, vagy bárki, de egyvalaki soha. Állandóan veled lesz az Ő keze. 

Mondjad: Állandóan velem van az Ő keze. Mit tesz a kenet veled? Megerősít téged. Mitől 

volt erős Dávid? Az ő saját erejétől? Nem, hanem Isten kenetétől.  

22. Nem nyomhatja el őt az ellenség, és a gonosz ember sem nyomorgatja meg őt; 

Ne legyen gondod a te ellenségeidre. Ezért mondta Jézus, hogy áldjátok azokat, akik 

titeket átkoznak. Sőt, imádkozzatok értük, mert ez eleven szén lesz az ő fejükön. Tehát nem 

nyomorgathat az ellenség. Egy úton jön rád, de hét úton távozik. Miért? A kenet miatt. 

Dicsérjük az Urat ezért! A gonosz ember sem nyomorgathatta meg őt. Mit tett Dáviddal a 

kenet? 

 23. Mert őelőtte rontom meg az ő szorongatóit, és verem meg az ő gyűlölőit. 

Jobb, ha imádkozol az ellenségeidért, mert az Úrral lesz problémájuk, nem veled. Kenneth 

Copelandot hallgattam egyszer, amikor prédikált. Azt mondta, hogy történt vele olyan eset, 

hogy valaki meg akarta őt ölni. Hátulról fölsettenkedett a színpadra valaki, miközben ő 

tartotta az alkalmat. Egyszer csak az egyik szolgálótársa fölállt, és elkezdett nyelveken szólni. 

Copeland meglepődött, de megbízott a szolgálatában, hogy biztosan Isten Szelleme indította 

arra. A teremben levő őrök meglátták az illetőnél a kést, meg akarta szúrni Copelandot. 

Elkezdtek imádkozni, és a merénylő térdre esett, és kihullott a kezéből a kés. Isten 

megvédelmezte! Mesélt egy másik esetet is. Ha ismeritek Copelandot, tudjátok, hogy nekem 

körülbelül a vállamig ér, pedig én sem vagyok magas növésű. Jött egy hatalmas ember, hogy 

őt megölje. Copeland azt mondta: Jézus, van egy kis dolgod! Ekkor ott, előtte térdre esett az 

illető, és egyszerűen elfogadta az Urat. Tehát van egy természetfeletti védelmünk. 

Kint voltunk feleségemmel, Dórikával Erdélyben, és ott az erdélyi pásztor a következő 

történetet mondta el: Székelyudvarhelyen volt egy gyilkosság, a hídon valakit megöltek 

éjszaka, amikor jött haza a munkából. Ez a keresztény testvérünk is pont előtte jött el. Miután 

elfogták a gyilkost, meglátta a képét, akkor meglepődött, mert felismerte, hogy találkozott 

vele. Behívták szembesítésre, és a következőt kérdezte tőle: Én is ott mentem el maga előtt. 

Miért azt a másik nőt ölte meg, és miért nem engem? Engem is megölhetett volna. Magát? 

Hát, hogy mertem volna én magához nyúlni, amikor két hatalmas ember állt maga mellett? 

Tegnap is hallottunk egy bizonyságot. Amikor bejöttek az oroszok, és zaklatták a nőket, 

géppisztollyal bementek a házba, és a bent lévő nők nagyon megijedtek. De az egyiknek volt 

lélekjelenléte, elkezdett nyelveken imádkozni. Két géppisztolyos orosz katona állt ott, 

meghallották, és elszaladtak. Nem tudjuk, hogy mi történt velük, soha nem derült ki.  
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Egy dolgot tudjál, hogy Isten kenete ott van rajtad. Ott van Isten védelme, és ott van az 

utunkon. A 91-es zsoltárt minden nap kötelező elimádkozni nekünk is. Így szól: Elesnek 

mellőled ezren, és jobb kezed felől tízezren, de hozzád nem is közelít. 

Dicsérjük az Urat! Ő a kenet! Ha Őt kidobod a gyülekezetből, kidobod az életedből, 

kidobod a szolgálatodból, akkor Istent dobtad ki. 

24. És vele lesz az én hűségem és kegyelmem, és az én nevemmel magasztaltatik fel az 

ő szarva. 

Isten Szelleme a kegyelem Szelleme. Tudjuk, hogy Dávid nagyon gonosz dolgot tett, 

megölette a barátját, és elvette annak feleségét. Ez egy nagyon gonosz dolog. Mikor Náthán 

próféta szólt hozzá, hogy: Mit tettél? – akkor eszmélt rá, hogy valójában mit tett. Akkor 

mondta Istennek, az 51-es zsoltárban olvassuk, amely Dávidnak a megtérő zsoltára. És 

olvashatjuk más zsoltárokban is, hogy: Uram, mit adhatnék váltságul az én bűneimért? Mit 

adhatnék én váltságul? Semmi más nincs, csak a Te kegyelmed! Azt mondja: a te bűnbánó, 

töredelmes szíved. Megbánta Dávid a tettét, és Isten kegyelme vele volt. Azt mondta: 

Istenem, vegyél el tőlem mindent, elveheted az életemet, bármit elvehetsz, csak a Te 

jelenlétedet ne vedd el tőlem, a Te kenetedet! Dávid felismerte, hogy aki őt sikeressé tette, aki 

őt királlyá tette, aki az ő életét védelmezi, az nem más, mint Istennek a kenete. A kenet! Ez a 

legfontosabb kincs az életünkben! A legfontosabb kincs, mert ha a kenet ott van az életeden, 

lehetsz akár vállalkozó is, sikeres lehetsz. Ismerünk vállalkozókat, akiket Isten sikeressé tett. 

Keresztény vállalkozók. Isten ötleteket adott nekik, fölemelte őket a kenet által. Kiemelte a 

köznépből őket, ahogy Dávidot is kiemelte. Ő föl tud emelni!  

Van egy szolgálótársunk, aki vállalkozó, és elvállalt most nemrég egy szolgálatot. Azt 

mondta, hogy hihetetlen dolgok történnek a vállalkozásában. Azt mondta: Fel nem foghatom, 

nem tudom, hogy miért. Mindent úgy csinálok, mint korábban.  Sőt, még úgy sem, mint 

eddig, amíg saját erőből erőlködtem. Egyszerűen Isten hozza a dolgokat. Ő a kenet! Ha 

keresztény vagy, és vállalkozásod van, akkor Isten lehet, hogy arra hívott el, és arra adott 

kenetet, hogy abban a vállalkozásban áldott legyél, sikeres legyél, bőséges profitot termeljél. 

Így is tudod szolgálni Istent, tudod szolgálni anyagiakkal. Sokféleképpen lehet szolgálni 

Istent. Nagyon sokféle szolgálat van, és ezt Isten adta neked. Az emberek ilyenkor hajlamosak 

elszállni, mivelhogy a kenet annyira össze tud forrni az emberrel, hogy elválaszthatatlan tőle.  

És úgy gondolják némelyek, hogy az már az övék, az már az ő képességeik. Nem a mi 

képességünk, nem a mi csodálatosságunk, hanem Isten csodálatossága. Benny Hinnt 

kérdezték, hogy hogyan tud megmaradni negyven éve a szolgálatban. El is árulta a titkát. Az 

ő sikerének a titka: Ő, a kenet. Nem én, nem az én képességem, nem az én tudásom, nem az 

én tanultságom, hanem a kenet. Isten ereje az életünkön. Isten kenete egy természetfeletti 

segítség. 

Zakariás 4,6–7. 

6. És felele, és szóla nékem, mondván: Az Úrnak beszéde ez Zorobábelhez, mondván: 

Nem erővel, sem hatalommal, hanem az én Szellememmel! azt mondja a Seregeknek Ura. 

7. Ki vagy te, te nagy hegy? Lapállyá leszel Zorobábel előtt, és felviszi a csúcs-követ, 

és ilyen kiáltás támad: Áldás, áldás reá! 

Ki volt Zorobábel? Zorobábel a második templomot építette fel, mert a babiloni király 

lerombolta az első salamoni templomot. Utána következett a hetvenéves fogság. A hetvenéves 

fogságból jött egy Círus nevezetű pogány király, és ennek a perzsa embernek azt mondta 

Isten, hogy ő fogja felépíteni a jeruzsálemi templomot. Látjátok, hogy Isten pogány embereket 

is használt. Círusról már előtte is prófétáltak. Dáriusz királynak a második évében kezdték el 

építeni a második templomot, és Zorobábel volt, akit Isten ezzel megbízott. Sőt még Zorobá-

belt messiás-jelöltnek is tartották. Tehát ez a zorobábeli templom. Egy lehetetlen helyzet volt. 

Száműzték a zsidókat, lerombolták a templomukat, nem volt országuk, és Isten beteljesítette 

az ígéretét, amit Jeremiás már megmondott Sedékiás királynak, hogy igen, el fogtok menni 
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hetvenéves fogságba! Isten embereit mindig üldözték. Sedékiás, meg az előtte levő két király 

nem hittek a prófétának, üldözték, kútba zárták, meg akarták ölni. Isten beteljesítette az 

ígéretét. Harminc-negyvenezren jöttek vissza akkor Júdeába. Szamária próbálta megakadá-

lyozni a templom építését, és látjuk Isten csodálatos beavatkozását. Azt mondja: Nem erővel, 

nem hatalommal, hanem az én Szellememmel fogod megcsinálni! És úgy is történt. Akik meg 

akarták akadályozni, azoknak az adójából, meg azoknak az adományaiból építették fel a 

második templomot. Ez a zorobábeli templom. Innen ez az Ige. 

A kenet megalapoz a szolgálatban, megalapozza az életedet, mindegy, milyen elhívásod 

van. Minden hívőnek van elhívása. Kenet nélkül nem tudod véghezvinni a szolgálatodat. Erősít 

az életedben, szolgálatodban, megvéd a megtévesztéstől. Azt mondja Jézus a farizeusoknak: 

Máté 23,24. 

24. Vak vezérek, akik megszűritek a szúnyogot, a tevét pedig elnyelitek. 

A kenet vezet el minden igazságra. Megszabadít a sátán elnyomásától, megvéd az 

ellenségtől, megtapasztalod Isten kegyelmét, megalapozza a tekintélyedet. Látjuk azt, hogy 

Isten emberei nagyon sokszor az ország vezetői elé kerülnek, prófétálnak, imádkoznak, akár a 

parlamentben is prédikálnak. Az egyik szolgálót hallottam, hogy ő a venezuelai elnök, és egy 

egész hadsereg parancsnoksága előtt szolgált. Odavitte őt az Úr. Nem az iskolái miatt, hanem 

a kenet miatt. Azt mondja, hogy: Láttam, ahogy Isten kenete alatt ott fekszenek Isten 

jelenlétében ezek a nagyon magas befolyással bíró emberek. Terjeszkedni fogsz! 

Zsoltárok 89,25. 28–29. 

25. És rávetem az ő kezét a tengerre, és az ő jobbját a folyóvizekre. 

Ez azt jelenti, hogy terjeszkedni fogsz. Amit Isten megígért Mózesnek, az Dávid 

időkorszakában teljesedett be, miszerint az Eufrátesztől egészen a tengerig terjedtek ki Izrael 

határai. Istennek ezek az ígéretei beteljesedtek. Szövetségi kapcsolatba kerülsz Istennel. 

28. Örökké megtartom néki az én kegyelmemet, és az én szövetségem bizonyos 

marad ővele. 

Hatással van a kenet a gyerekeidre is, az utódaidra is.  

29. Az Ő magvát örökkévalóvá teszem, és az Ő királyiszékét, mint az egeknek napjait. 

Honnan ismerjük fel a felkentet? Honnan ismerjük fel, hogy valaki felkent? Megnézzük 

Jézus definícióit. Nem a végzettségéről, nem a titulusáról, nem arról, hogy mit állít magáról. 

Jézus kritériumai szerint fogjuk megnézni ezt. Tudjuk nagyon jól, hogy Keresztelő János 

előhírnöke volt az Úr Jézus Krisztusnak. János keresztelt a megtérésre. Jöttek János 

tanítványai, akik jártak hozzá is, és Jézushoz is. Két gyülekezetbe is jártak, ide is, oda is, és 

keverték a bajt. Azt mondták Jánosnak: Figyelj, Jézus keresztel! Mit szólsz te ehhez? Szembe 

akarták őket állítani. Mondta János, hogy: Igen, neki feljebb kell emelkedni, nekem pedig 

alább kell szállanom. Azt mondta, hogy a vőlegény fog jönni, és ezért nekem, a násznagynak 

egy kicsit alább kell szállnom. A násznagy csak addig szórakoztatja a násznépet, amíg nem 

jön a vőlegény. Tehát ezért mondta, hogy fog jönni, aki nagyobb nálamnál, Jézus. Látjátok, 

hogy össze akarták őket ugrasztani.  

Lukács 7,18–19. 22–23. 

18. És Jánosnak mindezeket elmondták a tanítványai. És János az ő tanítványai 

közül kettőt előszólítván, 

19. Elküldé őket Jézushoz, mondván: Te vagy-é az, aki eljövendő vala, vagy mást 

várjunk? 

Elbizonytalanodott János is, mert mit hallott Jézusról? Azt, hogy a bűnösök barátja. 

Elment Mátéhoz. Máté egy vámszedő volt, egy maffiózó volt. Máté összehívta a barátait. Egy 

maffiózónak kik a barátai? Hát a maffiózók. Meg a hölgyek társaságát is odahívta, Jézus 

pedig elment közéjük. És az emberek megbotránkoztak ezen. Jézus érdekes dolgokat tett, és 

eljutott a híre Jánoshoz, hogy eszik, iszik, mulat, bűnösök barátja. Hát akkor most mi a 

helyzet? 
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22. És felelvén Jézus, monda nékik: Elmenvén mondjátok meg Jánosnak, amiket 

láttatok és hallottatok: hogy a vakok szemeik világát veszik, a sánták járnak, a poklosok 

megtisztulnak, a süketek hallanak, a halottak feltámadnak, a szegényeknek az Evangéli-

um prédikáltatik. 

Nem azt mondta Jánosnak, hogy: Én vagyok az, igen, én vagyok a Messiás. Nem! Hanem: 

Figyeld a jeleket! Figyeld a kenet következményeit: a vakok szemeik világát veszik, a sánták 

járnak, a poklosok megtisztulnak, a süketek hallanak, a halottak feltámadnak, a szegényeknek 

az Evangélium prédikáltatik. 

23. És áldott, valaki énbennem meg nem botránkozik. 

Tudjátok, ma is megbotránkoznak a keneten. Tegnap is Móron voltunk, és előtte mindig 

hirdetjük az alkalmainkat Facebookon, hogy el lehet jönni, meg lehet gyógyulni. Ne tudd 

meg, hogy miket firkálnak be! Ne tudd meg, hogy miket írnak, hogy mekkora a tudatlanság! 

Keresztények, sőt még keresztény pásztor is beírt.  Visszaírtam neki, persze szeretettel, és 

nem indulatból, nem hústestből. Azt írtam, hogyha véletlenül van Bibliája, akkor lenne szíves 

elővenni, és elolvasni a Márk 16-ot, ha megtenné. És akkor visszaírt, hogy: Úgy legyen! 

Megáldjuk őt, és megáldjuk a szolgálatát, és minden szolgálót. Egykor én sem hittem Isten 

kenetének a munkájában. 

Mit mondott Jézus, hogy mik a kenet ismertetői? Nem kell magyarázkodnod, ha imád-

kozol valakiért, és megnyílik a szeme. Ha imádkozol valakiért, és megnyílik a füle. Nem kell 

magyarázkodnod, hogy Isten kenete van nálad, vagy nincs. Nem kell erről diploma, nem kell 

erről papír. Valaki írta, hogy én az orvosomban bízok. Köszönjük Istennek az orvosokat, hálát 

adunk Istennek az orvosokért. Egy gond van ezzel, hogy az orvosnak a tudománya véges. 

Nem egy, nem kettő, és nem tíz olyan emberrel találkoztam, akinek a legjobb orvos, a legjobb 

professzor azt mondta, hogy: Ennyi volt, és nem tudok többet segíteni. Ha teneked csak az 

egyetlen lehetőséged az orvos, akkor igen nagy bajban vagy. Áldjuk az orvosokat, vannak 

közöttünk is hívő orvosok, sőt vannak orvosok, akiket Isten így gyógyított meg. Hálát adunk! 

Vannak orvosok, akik nem fogják a kezükbe a szikét addig, amíg nem imádkoznak, mert ők 

csak a műtétet végzik, de csak egyetlen Gyógyító van, és Ő Jézus. Nincs más gyógyító! Hálát 

adunk Istennek! Köszönjük az Ő kegyelmét! 

Szokatlan dolgokat tesznek. Az ószövetségben is voltak próféták, például Illés. Ha meg-

nézzük, akkor azt látjuk, néha ezek az emberek nagyon különleges emberek, különc emberek. 

Keresztelő János teveszőr ruhát hordott, kint élt a pusztában, mézet, meg sáskát evett. 

Különösen viselkedett. Nem ettől volt ő próféta, de néha különleges dolgokat tett. Ha 

megnézed Illést, ugyanígy nézett ki, és szokatlan dolgokat tett. Olyan természetfeletti 

dolgokat, amik nem normális dolgok, ez jellemző Isten felkent embereire, és általában ezért 

megbotránkoznak az emberek. Elizeus például kettéválasztotta a Jordán vizét.  

A címe a mai tanításnak: Hogyan juthatunk a kenethez? Először is Isten adja a kenetet. 

Nézd meg Jézus tanítványait, hogy hogyan kapták meg ők a kenetet. Úgy, hogy Jézussal 

jártak, Jézus mellett voltak. Tudom, most azt gondolod, és mindjárt megkérdezed, hogy: Na, 

de mi van Pál apostollal? Pál apostolnak is volt egy igen megrázó találkozása az Úr Jézussal. 

Azt, hogy Isten kit, hogyan, milyen módon hív el, azt nem tudjuk, az Isten hatalmába adatott. 

De azt látjuk, hogy akik Jézussal jártak, azok felkentek voltak. Tudjuk, hogy kiesett a 

csapatból Júdás, és kellett, hogy válasszanak egy másik apostolt. Mi volt az apostol választás 

kritériuma? Az volt az első, hogy Jézussal járjon, hogy Jézusról tanúbizonyságot tudjon tenni. 

Ezért választották Mátyást. Ha megnézzük a későbbiekben Pál apostol tanítványait – Tituszt, 

Timótheust –, hogy tudta őket Isten felkenni? Úgy, hogy egy felkent mellett voltak. Mert a 

legnagyobb kincsünk, a kenet, cserépedényben van elrejtve.  

Jézus mond egy példabeszédet arról, hogy milyen Isten országa. Olyan, mint egy 

szántóföld, és abba a szántóföldbe valaki elrejtett egy kincset. Aki megtalálja azt a kincset, az 

előbb megveszi azt a földet, és kiássa a kincset. A kenetnek ára van. Nem magának a 
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kenetnek van ára, magának a Szent Szellemnek, hanem annak van ára, hogy hozzájuss. Mert 

azt mondta, hogy fizet azért a földért. Azért, hogy abból a földből kiássa azt a kincset. Kit 

látsz te, amikor bárki szolgál a világon, bárhol? Akkor csak egy embert látsz. Egy földet látsz. 

Lehet, hogy furcsán viselkedik, lehet, hogy szokásai vannak, de ott van a kenet. Ott van benne 

a kenet. Mi nem az embert akarjuk, nem a felkentet akarjuk, hanem a kenetet. A kenetet! 

Látjuk azt minden szolgálatban, hogy Isten nem ken fel olyanokat, akik megvetik Isten 

felkentjeit. Világosan tanítja az Ige, hogy: Ne bántsátok az én felkentjeimet! Világosan 

figyelmeztet erre, és mégis folyamatosan mocskolják Krisztus Testében a szolgálókat, a 

prédikátorokat, akik Isten emberei. Legyen az bármelyik gyülekezetben. Egy dolgot meg kell 

tanulnunk: ha Isten felkentjeit tiszteled – ezért egymást is tisztelnünk kell, és egymást is 

szeretnünk kell –, akkor magát Istent bántod. Mert Isten háza, temploma vagytok, és aki Isten 

templomát megrontja, megrontja azt az Isten, tanítja Isten Igéje.  

Nézzük meg: az Ószövetségben is olvasunk arról, akik nem bántak tisztelettel például 

Illéssel. Ott volt Aháb király, és az istentelen felesége, Jézabel. El akarták fogni Illést. 

Küldtek ötven katonát, hogy elfogják a prófétát. Mit tett Illés? Leimádkozta a tüzet, szénné 

égett mind az ötven. Akkor küldött még ötven katonát Jézabel. „Hát én vagyok a király! Mit 

képzel az Isten embere?" Megint elégtek, porrá égtek, mind az ötven katona. Utána már 

nagyobb tisztelettel mentek oda: Lenne szíves esetleg eljönni, mert a királynő szeretne önnel 

beszélni! Istennek gondja van. Tudom, Jézus megfeddte ugyanezért Jánost, akik Szamárián 

mentek keresztül, és Szamária nem fogadta be őket, mert Júdeából jöttek. Azt kérdezték a 

tanítványok: Uram, most akkor mi is imádkozzunk rájuk tüzet, hogy tűz eméssze meg őket? 

Jézus megdorgálta őket. Tehát Isten most már nem imádkozik le tüzet azért, hogyha valaki 

ellened van, de Isten megvédelmez. Isten azt akarja, hogy mindenki megtérésre jusson. Isten 

kegyelmének a korszaka van. Jézus nem azért jött, hogy megölje az elveszetteket, hanem 

azért, hogy megmentse őket. Úgyhogy dicsérjük ezért az Urat! 

Elizeus is Illéssel járt. Amikor meglátta Illést, és hívta a próféta, akkor otthagyta a tizenkét 

ökröt, otthagyta az ekét, amivel szántott. Ha tizenkét ökörrel szántott, akkor nem volt egy 

szegény ember Elizeus. Ráadásul egy hadakozó ember volt, jól értett a kardforgatáshoz is. De 

amikor Isten embere hívta, akkor szaladt, és elégette a faekéket, és mindjárt két ökröt 

megáldozott Istennek. Szétosztotta a húst a szegények között, és követte a felkentet. Illés 

többször el akarta zavarni, hogy: Ne kövess engem, hagyj engem békén! El fogok ragadtatni! 

De Elizeus csak ment utána, és nem hagyta magát lerázni. Szüksége volt arra, ami ott volt 

Isten emberénél, és ezért követte. Illés azt mondta neki: Most kérj, amit akarsz! Elizeus az 

Illésen levő kettős kenetet kérte. Előtte átmentek a Jordánon, és Illés próféta megütötte a 

köpönyegével a Jordán vizét, és az kettévált, Illés pedig elragadtatott. Hiába keresték, elvitte 

Isten. Amikor Illés elragadtatott, akkor Elizeus a saját ruháját kettétépte, és lehullott rá Illés 

palástja. Azt mondta Elizeus: Na, hol vagy, Illés Istene? Rácsapott a Jordánra, és az kettévált. 

És látták ezt az emberek. Honnan ismered fel a felkentet? Látták ezek az emberek, hogy Illés 

kenete szállt rá, és térdet hajtottak előtte. A kenet előtt! Nem embereket imádunk, Istent 

imádjuk, és a kenetet imádjuk, mert a kenet szabadít meg az igától. Tehát a kenet a szántó-

földben van elrejtve. 

2Korinthus 4,7. 

7. Ez a kincsünk pedig cserépedényekben van, hogy amaz erőnek nagy volta Istené 

legyen, és nem magunktól való. 

Hálát adunk az Úrnak! A kenetnek ára van, át kell kutatni a földet. Fizetnünk kell a 

kenetért. Mivel fizetünk? Az időnkkel. Ma itt ültök.  Lehet, hogy egy strandon esetleg jobb 

klíma lenne, vagy jobban éreznéd magad, de te ma a kenetet választottad. Ez mutat valamit, 

mert a kenet az igazi kincs, amire szükséged van. Kész vagy-e tanulni? Kész vagy-e valakinek 

a szolgálatába beállni? Itt sokan vagyunk, akik hosszú éveket töltöttünk el Jim pásztor 

szolgálatában. Vannak most is, akik pásztorokat segítenek, szolgálatokat, szolgálókat 
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segítenek. Igen, hozzá fogsz jutni előbb-utóbb a kenethez ezeken a felkent embereken 

keresztül. Isten adja a kenetet, de tanulni kell! Fizethetünk nyíltsággal is. Nyitottnak lenni, új 

dolgokat tanulni, alkalmazkodni, odafigyelni a felkent beszédére, prédikálására. Amikor Pál 

prédikált, mi történt? Meggyógyult a beteg. Listrában volt egy, az anyja méhétől fogva 

tehetetlen ember, és Pál látta, hogy van hite. Pál szólt hozzá, hogy kelj föl, és állj a lábadra! 

És meggyógyult. Péter az Ékes kapunál csak annyit mondott, hogy: Aranyam, ezüstöm nincs, 

de amim van, azt neked adom. A názáreti Jézus nevében: Kelj fel, és járj! Mit mondott Péter, 

miután fölkelt az a sánta? Mindenki elcsodálkozott, mert ismerték, hogy anyja méhétől fogva 

sánta volt. Péter azt mondta: Mit néztek mireánk, mintha a saját erőnkkel, a saját 

képességeinkkel, vagy a saját istenfélelmünkkel tettük volna? Hanem az cselekedte, aki a mi 

Urunkat, Jézust feltámasztotta a halálból. A názáreti Jézus Krisztus nevére esett meg rajta, 

hogy ez járjon. Tehát Péter mindjárt Jézusról tett bizonyságot, és nem saját magáról.  

Hálát adunk az Úrnak! Nagyon sok mondanivalóm volna még néktek, de az időnk letelt, 

úgyhogy imádkozni fogunk. Át fogjuk adni azt a kenetet, ami itt van, ami jelen van. Ez 

kézrátétellel is átadható. A kenetnek az átadása a Róma 1-ben van leírva, ahol Pál azt mondja: 

Róma 1,11. 

11. Mert kívánlak titeket látni, hogy valami szellemi ajándékot közölhessek veletek a 

ti megerősítésetekre. 

Hogy van a kenet átadása? Oda kellett, hogy menjen hozzájuk. Akik nem járnak a 

gyülekezetbe, akik nem járnak a felkentek társaságában, azoknak Isten nem adja a kenetet. 

Isten nem pazarolja a kenetét. Igen, ott van benned a Szent Szellem. Ezért erőtlen sok 

embernek az élete, mert nem hajlandó megfizetni azt az árat, amiért a kenet birtokában 

lehetne. Kell, hogy imádkozzunk naponta, kell, hogy időt töltsünk Istennel! Ez a titok, hogy 

időt töltsünk a felkenttel, időt töltsünk a kenetben, időt töltsünk az Úrral. Az Úr ad kijelentést, 

ad látást, és az Úr egyszerűen csak meggyógyíthat téged. A kenet a legnagyobb kincsünk, 

mert ha felkent vagy, és a kenet ott van, akkor minden megvan az életedben. Ezért kell 

keresnünk és kutatnunk, mint a kincset. Ezért kulcsfontosságú a növekedésünkhöz, a 

gyarapodásunkhoz, a jó előmenetelünkhöz. Jézus megkérdezte Pétertől: Kinek tartanak engem 

az emberek? Egyik ennek, a másik annak mondta. Péter megkapta a kijelentést, hogy: Te vagy 

a Krisztus, az élő Istennek fia! Mit válaszolt Jézus? Ezen a kősziklán fogom felépíteni az én 

egyházamat! Nem Péteren, hanem Krisztuson, a keneten, a felkenten. Hálát adunk Istennek! 

Hálát adunk az Ő kenetéért. Köszönjük, hogy Isten erről még több, és még nagyobb 

kijelentést fog adni. Mert egyedül a kenet az, ami fölemel bennünket. Isten Szelleme, aki fel 

tud emelni bennünket. Az Ő jelenléte! Az Ő jelenlétében tudunk meggyógyulni, megszaba-

dulni. Az Ő jelenlétében kapunk kijelentéseket, megoldásokat az életünk bármelyik területére. 

Hálát adunk Istennek! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


